

## Beelitz Heilstädten

On October 17, 2025, the Beelitz Heilstätten invites visitors to a special tour through its impressive surgery building – one of the last structures built on the 140-hectare site. The guided tour begins at 3:00 PM and lasts approximately 60 minutes. Afterwards, there will be a coffee break, followed by an opportunity to explore the treetop path independently starting at 5:00 PM.

The surgery building, which opened in 1902, was once a state-of-the-art center for the treatment of tuberculosis and later other illnesses. With 1,338 beds and three operating rooms, it was considered a pioneer in medical care. After World War II, the Red Army took over the building, which was used as a military hospital until 1994.

Today, flashlight and photography tours recount the site's eventful history.

### Details

Date: 17 October 2025

Time: 3 – 6 p.m.

Meeting Point: Beelitz – Heilstätten, Beelitz, Straße nach Fichtenwalde 13, 14547 Beelitz

## Beelitz Heilstädten

Am 17. Oktober 2025 lädt die Beelitzer Heilstätte zur besonderen Tour durch ihr eindrucksvolles Chirurgiegebäude ein – eines der letzten errichteten Bauwerke auf dem 140 Hektar großen Gelände. Die Führung beginnt um 15 Uhr und dauert rund 60 Minuten. Danach gibt es eine Kaffeepause, bevor ab 17 Uhr der Baumkronenpfad auf eigene Faust erkundet werden kann.

Die 1902 eröffnete Chirurgie war einst ein hochmodernes Zentrum zur Behandlung von Tuberkulose, später auch anderer Krankheiten. Mit 1.338 Betten und drei OP-Sälen und galt sie als Vorreiter der medizinischen Versorgung. Nach dem Zweiten Weltkrieg übernahm die Rote Armee das Gebäude, das bis 1994 als Militärkrankenhaus genutzt wurde.

Heute erzählen Taschenlampen- und Foto-Touren von der bewegten Geschichte dieses Ortes.

### Details

Datum: 17. Oktober 2025

Uhrzeit: 15:00 – 18:00 Uhr

Treffpunkt: Beelitz – Heilstätten, Beelitz, Straße nach Fichtenwalde 13, 14547 Beelitz